
Rada Miejska w Grodzisku Wielkopolskim

Protokół Nr 13/2025
Z posiedzenia XIII Sesji Rady Miejskiej w Grodzisku Wielkopolskim, która odbyła się w dniu 27 
lutego 2025
Miejsce posiedzenia: Centrum Kultury RONDO ul. Kolejowa 12
Obrady rozpoczęto 27 lutego 2025 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 17:18 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków.
Obecni:
1. Izabela Drgas
2. Karolina Duma-Guemise
3. Józef Gawron
4. Danuta Grzanowska
5. Anna Koza
6. Przemysław Lange
7. Katarzyna Lusina
8. Rafał Maluśki
9. Dariusz Matuszewski
10. Wojciech Michalski
11. Karolina Nadobnik
12. Dorota Przybysz
13. Szymon Strugała
14. Sebastian Tuliński
15. Weronika Tullin

Ad 1.Otwarcia posiedzenia dokonała Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Koza, która 
powitała wszystkich zebranych.

Ad 4. Przewodnicząca Rady  Pani Anna Koza przedstawiła proponowany porządek obrad:
1. Otwarcie posiedzenia

2. Powitanie radnych i zaproszonych gości

3. Stwierdzenie quorum

4. Przyjęcie porządku obrad ( głosowanie )

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia ( głosowanie )

6. Przedstawienie informacji z prac Burmistrza Grodziska Wielkopolskiego w okresie 

międzysesyjnym

7. Przedstawienie informacji z prac Komisji Rewizyjnej w okresie międzysesyjnym

8. Interpelacje i zapytania

9. Podjęcie uchwał w sprawie:

 a) zmian w budżecie gminy

 b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2025-2035

 c) realizacji Programu "Opieka Wytchnieniowa" dla Jednostek Samorządu

       Terytorialnego - edycja 2025

 d) oddania nieruchomości w dzierżawę na okres 10 lat oraz wyrażenia zgody na



       odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy

 e) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 

        przeznaczonych pod drogę publiczną łączącą ulicę Nowotomyską z ulicą

        Kąkolewską w Grodzisku Wielkopolskim

 f) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w

      Grodzisku Wielkopolskim pomiędzy ulicami Sportową i Malinowskiego

 g) wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń

        kanalizacyjnych

 h) rozpatrzenia petycji

10. Wolne głosy i wnioski

11. Zakończenie posiedzenia

- Burmistrz Grodziska Wielkopolskiego zwrócił się o uzupełnienie porządku obrad o projekt 
uchwały w sprawie przyjęcia programu osłonowego w zakresie świadczenia usługi „opieki na 
odległość” – „Korpus Wsparcia Seniorów” w Gminie Grodzisk Wielkopolski na rok 2025

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie zmian w porządku obrad
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Izabela Drgas, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna Koza, Przemysław Lange, Katarzyna 
Lusina, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon 
Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
NIEOBECNI (2)
Karolina Duma-Guemise, Rafał Maluśki
Głosowano w sprawie:
Przyjęcie porządku obrad
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Izabela Drgas, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna Koza, Przemysław Lange, Katarzyna 
Lusina, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon 
Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
NIEOBECNI (2)
Karolina Duma-Guemise, Rafał Maluśki

Ad 5. Na wniosek Przewodniczącej Rady Miejskiej protokół z poprzedniego posiedzenia został 
przyjęty bez uwag. 
Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:



ZA (13)
Izabela Drgas, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna Koza, Przemysław Lange, Katarzyna 
Lusina, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon 
Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
NIEOBECNI (2)
Karolina Duma-Guemise, Rafał Maluśki

Ad 6. Burmistrz Grodziska Wielkopolskiego przedstawił informację z prac w okresie 
międzysesyjnym. Informacja stanowi załącznik do protokołu.

W dyskusji wzięli udział:
- Radny  Dariusz Matuszewski zauważył, iż 10 lutego odbyło się spotkanie z przedstawicielami 
lokalnych klubów sportowych i tematem tego spotkania było zagospodarowanie i korzystanie z 
boisk, które są w naszych zasobach. Dotarła do nas taka informacja, że klub sportowy ”Nasza 
Dyskobolia” wnosi po raz kolejny jakieś zastrzeżenia do korzystania z tych boisk. W związku z tym
zapytał czy ten temat również był poruszany bo jak wszyscy pamiętamy petycja w tej sprawie była 
również przedmiotem rozpatrywania przez Komisje Skarg, Wniosków i Petycji?
- Burmistrz odpowiedział, iż spotkanie z 9 lutego dotyczyło nie tylko stadionu, ale przede 
wszystkim pozostałych obiektów, które Gmina posiada czyli boisko na OSiR-ze, boiska w 
Ptaszkowie, Orlików i kompleksu norweskiego. Jeżeli chodzi o stadion, to należy powiedzieć, że 
śnieg stopniał w weekend i do tego momentu o jakimkolwiek używaniu boisk, poza sztucznym, 
ciężko mówić. Jeżeli chodzi o boiska naturalne to jeszcze przez jakiś czas prawdopodobnie będzie 
to utrudnione , bo aura jest taka jaka jest – musi to wszystko wyschnąć, musi ruszyć wegetacja. 
Burmistrz poinformował, że wie, że pojawiły się problemy komunikacyjne na linii grodziskie kluby
sportowe, i to nie tylko KS Nasza Dyskobolia”, ale również inne kluby to zgłaszały, a operator 
boiska, bo nadal nie wiadomo kto i gdzie może trenować i rozgrywać mecze. Natomiast jeśli chodzi
o pozostałe obiekty, to jest harmonogram treningów i kluby się dopisują. Pozostaje do ustalenia 
harmonogram rozgrywania meczów, bo o ile w tygodniu nie ma problemu, o tyle w soboty i 
niedziele, kiedy Warta gra u siebie, wtedy cały obiekt jest wyłączony z użytkowania i inne 
pozostałe zespoły muszą się organizować w inne dni.
  
Ad 7. Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Szymon Strugała przedstawił informację Komisji
Rewizyjnej z prac w okresie międzysesyjnym. Informacja stanowi załącznik do protokołu.

Ad 8. Interpelacje i zapytania – nie wniesiono

Ad 9. Podjęcie uchwał w sprawie:
 a) zmian w budżecie gminy
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Pani Iwona Prusak.
Do projektu nie wniesiono uwag.

Głosowano w sprawie:
zmian w budżecie gminy
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Izabela Drgas, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna Koza, Przemysław Lange, Katarzyna 
Lusina, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon 
Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
NIEOBECNI (2)
Karolina Duma-Guemise, Rafał Maluśki



 b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2025-2035
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Pani Iwona Prusak.
Do projektu nie wniesiono uwag.

Głosowano w sprawie:
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy na lata 2025-2035
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Izabela Drgas, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna Koza, Przemysław Lange, Katarzyna 
Lusina, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon 
Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
NIEOBECNI (2)
Karolina Duma-Guemise, Rafał Maluśki

 c) realizacji Programu "Opieka Wytchnieniowa" dla Jednostek Samorządu Terytorialnego - 
edycja 2025
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Wicedyrektor OPS Pani Ewa Chróst.
Do projektu nie wniesiono uwag.
 
Głosowano w sprawie:
realizacji Programu "Opieka Wytchnieniowa" dla Jednostek Samorządu Terytorialnego - edycja 
2025
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Izabela Drgas, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna Koza, Przemysław Lange, Katarzyna 
Lusina, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon 
Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
NIEOBECNI (2)
Karolina Duma-Guemise, Rafał Maluśki

 d) oddania nieruchomości w dzierżawę na okres 10 lat oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy
Projekt uchwały przedstawiła Pani Natalia Jarosz- Naczelnik Wydz.UGN.

W dyskusji wzięli udział:
- Radny Sebastian Tuliński zapytał czy były przeprowadzone konsultacje społeczne w tej kwestii, 
czy badano kwestię wpływu na wartość sąsiednich nieruchomości, jakie jest oddziaływanie na ludzi
i jaka jest kwota wyjściowa w tych negocjacjach?
- Pani N.Jarosz odpowiedziała, iż jeżeli chodzi o konsultacje społeczne to takie nie były 
przeprowadzone, bo Gmina nie ma takiego obowiązku w przypadku zawierania umów na dzierżawę
gruntów. Jeżeli chodzi o stawkę wyjściową w negocjacjach czynszu dzierżawnego, to operator sieci
PLAY zaproponował Gminie kwotę 5.000 zł netto na kwartał. O wysokości stawki dzierżawy 
decyduje ostatecznie Burmistrz, bo to jest jego wyłączna kompetencja. Rada wyraża zgodę na 
dzierżawę tego terenu na okres powyżej 3 lat w formie bezprzetargowej. Jeśli chodzi o wpływ na 
środowisko, była wydana decyzja lokalizacyjna na budowę tej stacji. Uzgodniona ona była z 
organami, które wynikają z ustawy, opinia była pozytywna, decyzja jest wydana. Jeśli chodzi o 
skutki oddziaływania to trudno coś powiedzieć. Biuro projektowe PLAY zapewnia, że w promieniu 



20 metrów od anteny jest tylko takie promieniowanie , nie dalej. Najbliższa zabudowa w linii 
prostej oddalona jest o ok. 200 metrów.   

Głosowano w sprawie:
oddania nieruchomości w dzierżawę na okres 10 lat oraz wyrażenia zgody na odstąpienie od 
obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (12)
Izabela Drgas, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna Koza, Przemysław Lange, Katarzyna 
Lusina, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon 
Strugała, Weronika Tullin
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Sebastian Tuliński
NIEOBECNI (2)
Karolina Duma-Guemise, Rafał Maluśki

 e) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów przeznaczonych pod drogę 
publiczną łączącą ulicę Nowotomyską z ulicą Kąkolewską w Grodzisku Wielkopolskim
Projekt uchwały przedstawiła Pani Natalia Jarosz- Naczelnik Wydz.UGN.
Do projektu nie wniesiono uwag.

Głosowano w sprawie:
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów przeznaczonych pod drogę 
publiczną łączącą ulicę Nowotomyską z ulicą Kąkolewską w Grodzisku Wielkopolskim
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Izabela Drgas, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna Koza, Przemysław Lange, Katarzyna 
Lusina, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon 
Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
NIEOBECNI (2)
Karolina Duma-Guemise, Rafał Maluśki

 f) miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w Grodzisku 
Wielkopolskim pomiędzy ulicami Sportową i Malinowskiego
Projekt uchwały przedstawiła Pani Natalia Jarosz- Naczelnik Wydz.UGN.
Do projektu nie wniesiono uwag.

Głosowano w sprawie:
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu położonego w Grodzisku 
Wielkopolskim pomiędzy ulicami Sportową i Malinowskiego
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Izabela Drgas, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna Koza, Przemysław Lange, Katarzyna 
Lusina, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon 
Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
NIEOBECNI (2)



Karolina Duma-Guemise, Rafał Maluśki

 g) wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
kanalizacyjnych
Projekt uchwały przedstawił Artur Cyfert- Wiceprezes Grodziskiego Przedsiębiorstwa 
Komunalnego w Grodzisku Wielkopolskim
Do projektu nie wniesiono uwag.

Głosowano w sprawie:
wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Izabela Drgas, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna Koza, Przemysław Lange, Katarzyna 
Lusina, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon 
Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
NIEOBECNI (2)
Karolina Duma-Guemise, Rafał Maluśki

 h) rozpatrzenia petycji
projekt uchwały przedstawił i omówił Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny 
Dariusz Matuszewski.
Do projektu nie wniesiono uwag.
 
Głosowano w sprawie:
rozpatrzenia petycji
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Izabela Drgas, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna Koza, Przemysław Lange, Katarzyna 
Lusina, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon 
Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin
NIEOBECNI (2)
Karolina Duma-Guemise, Rafał Maluśki

 i) przyjęcia programu osłonowego w zakresie świadczenia usługi "opieki na odległość"- "Korpus 
Wsparcia Seniorów" w Gminie Grodzisk Wielkopolski na rok 2025
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Wicedyrektor OPS Pani Ewa Chróst.
Do projektu nie wniesiono uwag.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia programu osłonowego w zakresie świadczenia usługi "opieki na odległość"- "Korpus 
Wsparcia Seniorów" w Gminie Grodzisk Wielkopolski na rok 2025
Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (13)
Izabela Drgas, Józef Gawron, Danuta Grzanowska, Anna Koza, Przemysław Lange, Katarzyna 
Lusina, Dariusz Matuszewski, Wojciech Michalski, Karolina Nadobnik, Dorota Przybysz, Szymon 
Strugała, Sebastian Tuliński, Weronika Tullin



NIEOBECNI (2)
Karolina Duma-Guemise, Rafał Maluśki

Ad 10. Wolne głosy i wnioski
W dyskusji wzięli udział:
- Radny Przemysław Lange poruszył temat ul. Sosnowej, Jałowcowej i części ul. Nowy Świat. 
Ulice te są w opłakanym stanie, ciężko  tam samochodem osobowym przejechać i mieszkańcy 
zgłaszają ten problem. Zwrócił się o podjęcie zdecydowanych kroków, aby tę sytuację poprawić. 
Przypomniał, iż jest tam budowana  sala sportowa i tymi ulicami dowożone są przy pomocy 
ciężkiego sprzętu materiały budowlane , co powoduje , że powstają jeszcze większe dziury. Zwrócił
się, aby w najbliższym czasie zająć się tym tematem , bo wygląda to naprawdę źle. Radny zdaje 
sobie sprawę , że w wielu miejscach Grodziska drogi wymagają napraw, ale uważa , że jest to 
bardzo pilna sprawa i temat, który się powtarza bardzo często. Mieszkańcy wyrazili chęć 
partycypacji w utwardzeniu tej drogi, posiadają odpowiedni sprzęt, potrzebny jest tylko odpowiedni
materiał, albo zrobić raz tę drogę a porządnie.
- radna A.Koza zapytała czy mieszkańcy swoją chęć partycypacji zgłaszali gdzieś indziej oprócz 
Pana radnego, czy składali jakiś wniosek w tej sprawie?
- radny P.Lange odpowiedział, iż z tego co mu wiadomo mieszkańcy tych ulic byli w tej sprawie u 
Burmistrza i były prowadzone rozmowy. Stwierdził, iż jest to jeden z pilniejszych tematów. Można 
wykorzystać jakiś materiał z rozbiórki czegoś innego, albo po prostu komuś to zlecić i utwardzić tę 
drogę . Przypomniał, iż niezbędne jest tam również oświetlenie, chociażby ze względów 
bezpieczeństwa dzieci uczęszczających do szkoły. Poinformował również, iż w dniu wczorajszym 
na zaproszenie Starosty wziął udział w szkoleniu dot. realizacji programów przez Ministerstwo 
Sportu w zakresie infrastruktury sportowej. Nasze miasto częściowo w tych projektach bierze 
udział w tym roku. Spotkanie prowadził Pan Poseł Jakub Rutnicki. Jest tam wiele projektów i zadań
do zrobienia np. Szatnia na medal, lodowisko, pływalnie itp. Radny zapowiedział, iż jeżeli otrzyma 
materiały, to postara się je na sesjach roboczych przedstawić, aby radni mogli sobie te materiały 
przeanalizować.
- radny W. Michalski poinformował, iż 31 stycznia br. odbyła się wizyta u Pana Z. Drzymały – 
byłego Prezesa Groclin-Dyskobolia. W trakcie wizyty była dyskutowana kwestia pamiątek, 
pucharów, które posiada Pan Drzymała i ich zagospodarowania. Jest propozycja ze strony Pana 
Drzymały przekazania dużej części tych pamiątek do Grodziska Wlkp, z którym jest ciągle bardzo 
związany. Jest to imponująca wystawa, którą ma aktualnie u siebie. Chęć przekazania tych pamiątek
wiąże się z tym, że Prezes chciałby, aby nie były one eksponowane w przypadkowym miejscu, 
najlepiej jakby to było osobne pomieszczenie, taka izba pamięci Klubu Groclin-Dyskobolia, która 
można by było zwiedzać. Warto się tym tematem zainteresować, aby faktycznie te pamiątki trafiły 
do Grodziska.
- radny D.Matuszewski stwierdził, iż patrząc na salę i tu obecnych, to jest to pokolenie 
mieszkańców naszej Gminy, którym dane było przeżyć coś niesamowitego. Pamiętamy, że przez 
kilkanaście lat tu w Grodzisku działy się niesamowite wydarzenia, do tak małego miasta przez 
kilkanaście lat przyjeżdżały tysiące kibiców, nie tylko z całej Polski, ale również z Europy. W tym 
roku w naszym mieście będziemy obchodzić dwie znaczące rocznice. W 2025 roku będziemy 
obchodzić 100-lecie budowy grodziskiego stadionu, ale również 25-lecie powołania KS Groclin-
Dyskobolia. 27.11.2000r została powołana spółka sportowa Groclin-Dyskobolia. Pod tym szyldem 
grodziska Dyskobolia święciła swoje największe sukcesy. Groclin-Dyskobolia nigdy nie odcięła się 
od swoich dyskobolskich korzeni. W 1997 roku powstała jedyna, ale i najlepsza monografia KS 
Dyskobolia. Po rozmowach z Panem Drzymałą wnioskujemy, że jest wielka potrzeba przekazania 
tych pamiątek do Grodziska. Wymaga to jednak odpowiedniego miejsca i odpowiedniej rangi, tak 
jak do wielkiej rangi sięgały sukcesy Groclin-Dyskobolia. W kontekście tych rocznic, które się 
zbliżają, mamy taki dług moralny wobec tych ludzi, którzy tworzyli te sukcesy grodziskiej 
Dyskobolii, żeby w sposób jakiś wyjątkowy upamiętnić i tych minionych działaczy KS Dyskobolii i
tego autora największych sukcesów Groclin-Dyskobolia, i tego największego festynu , z którego 



wszyscy mieszkańcy byli tak dumni , Pana Z. Drzymały. Trzeba o tym wspólnie pomyśleć i podjąć 
stosowne działania.
- Burmistrz Piotr Hojan ustosunkował się do kwestii poruszanych przez radnych. W temacie ul. 
Sosnowej stwierdził, iż powtórzy jeszcze raz, iż Gmina Grodzisk Wielkopolski zarządza 180 km 
dróg, z których tylko niespełna 80 km to drogi utwardzone. Niemniej nie chcąc umniejszać rangi 
zgłoszonemu problemowi, trzeba mieć świadomość, że taka sytuacja o tej porze roku i w tym 
momencie występuje niemal na wszystkich drogach gruntowych. Ci radni, którzy mają większy 
kontakt z drogami  wiejskimi, to wiedzą, że zaczynają się telefony do sołtysów, kiedy będą drogi 
równane. W takiej sytuacji jaką mamy dzisiaj jakiekolwiek prace drogowe nie mają najmniejszego 
sensu, bo grunt musi obeschnąć. To, że na tych drogach jest błoto, to wiadomo, jeżeli one nie 
obeschną , to jakiekolwiek zabiegi nie mają sensu. Drogi te systematycznie są naprawiane i 
równane i co roku ten temat wraca. W związku z tym skuteczność tych działań jest taka sobie. Jeśli 
chodzi o rozbieranie różnych rzeczy i kruszenie materiałów, to wszystko co uda się zebrać jest 
kruszone, ale jest to robione raz w roku, bo nie ma tego aż tak dużo. Półtora roku temu Gmina 
wysypała rekordową ilość kruszywa na drogi jesienią, na wiosnę nie było po nim śladu, bo była 
mokra zima. Jak obeschnie , Gmina zajmie się ulicą Sosnową, Jałowcową, Wspólną, kilkoma 
odcinkami dróg wiejskich, drogą w Ptaszkowie, Albertowsku, Słocinie itd.
Jeśli chodzi o szkolenie z programów , to pracownicy Urzędu Miejskiego dzień wcześniej 
uczestniczyli w takim szkoleniu zorganizowanym przez SGiPW i tam m. in. mówiono o 
finansowaniu orlików, lodowisk, basenów, remontów kortów tenisowych, budowy skate parków, 
strzelnic, omówiono programy, które finansuje Urząd Marszałkowski, Wojewoda Wielkopolski 
łącznie z „Szatnią na Medal”. Mówiono również o finansowaniu infrastruktury sportowej na 
terenach popowodziowych. Spotkanie w Starostwie byłoby zatem powtórzeniem tej wiedzy. W 
związku z tym pracownicy, zamiast słuchać tego samego, mogli zacząć przygotowywać wnioski. I 
tak się stało. Są przygotowane wnioski na kontynuację remontu orlików. Z tej całej litanii zadań, 
które są wymienione powyżej, nasza Gmina nie mieści się w zadaniach popowodziowych. We 
wszystkich pozostałych tematach, gdyby się uprzeć, to można by znaleźć jakąś inwestycję, która by
się w mieście przydała, ale nie naraz. Jak ma być coś robione , to musi to być robione sukcesywnie, 
w każdej z tej inwestycji jest potrzebny wkład własny. Burmistrz stwierdził, iż rozumie, że 
przydałoby się w Grodzisku lodowisko kryte, ale trzeba poczekać na otwarcie ofert na budowę 
basenu i zobaczyć co z tego wyjdzie. Stwierdził, iż nie chce zapędzić się w inwestowanie, bo potem
trzeba te obiekty utrzymywać. Padają pytania czemu Burmistrz nie składa projektu na Delfinek?A 
po co składać na Delfinek,  skoro jest to basen o wymiarach 12 x 6 m ( mniej więcej taki jak w 
hotelu Reśliński ). Budowa takiego obiektu nic nie rozwiązuje, a jaki jest koszt budowy takiego 
obiektu, to kto dociekliwy może sobie sprawdzić. Jak postawimy lodowisko , to będzie ono cały 
rok, nie będzie miasteczka ruchu drogowego i kilku innych rzeczy. Zasugerował, by rozwiązywać 
problemy po kolei. 
Stwierdził, iż jeżeli chodzi o temat wystawy pamiątek po Dyskobolii, to jest bardzo chętny do 
rozmów, tym bardziej, że próby zorganizowania tej wystawy były robione przy okazji 100 lecia 
Klubu. Z pewnych przyczyn organizacyjno-technicznych nie do końca się to wtedy udało, ale jeżeli 
Pan Prezes nadal wyraża wolę przekazania tych pamiątek w takiej czy innej formie, to Gmina jest 
również za. Co do miejsca ich ekspozycji, to trzeba to rozważyć i jeżeli ma to być osobny budynek, 
to trzeba taki budynek znaleźć i odpowiednio przygotować. 
- Radny Przemysław Lange zauwazył, iż jeśli chodzi o koszty utrzymania Delfinka  ( wraz z 
kręgielnią ) w Rakoniewicach, to Z-ca Burmistrza Rakoniewic zakłada ok. 1 mln zł rocznie. Jeśli 
chodzi o kryte pływalnie czy baseny to są to też kwestie bezpieczeństwa dla dzieci. Jeśli chodzi o 
ulice, o których wspomniał wcześniej, to nie chciałby aby komuś się tam coś stało, bo dojazd służb 
będzie na pewno utrudniony i proponowane w jednej z uchwał opaski mogą się nie sprawdzić. 
Odniósł się także do sprawy zorganizowania wystawy pamiątek Groclin-Dyskobolia. 
Zaproponował, aby w przyszłości zastanowić się gdzie i jakie znaleźć miejsce na inną lokalizację 
tego muzeum, przerobić to muzeum na pasujące do XXI wieku., wykorzystać nowoczesne 
technologie. Jest to sprawa do przemyślenia i rozważenia w przyszłości.



- Burmistrz odpowiedział, iż na dziś Muzealna Izba Tradycji ma swoją siedzibę , mieści się ona w 
pałacu, co czyni, że chyba nie potrzeba lepszej reklamy. A że ten pałac wygląda wewnątrz jak 
wygląda i że są tam lokatorzy, to jest już inna sprawa. Z tematem lokatorów sukcesywnie sobie 
Gmina będzie radzić ( już odzyskano część lokali ). Docelowo cały budynek zostanie przejęty przez
Muzealną Izbę Tradycji, bo jest to logiczne i uzasadnione. Jakby się jeszcze poszczęściło z drugim 
budynkiem Urzędu, to tam założenie było, aby przenieść cały Wydz. Profilaktyki Alkoholowej i 
Narkotykowej łącznie ze świetlicą, to wtedy i piwnice byłyby do dyspozycji muzeum. Przypomniał 
również, że jakieś 2-3 miesiące temu rozmawiano na temat budynku browaru i biblioteki, która jest 
dzisiaj razem z domem kultury i pojawiła się jakaś opcja podjęcia tego tematu i rozdzielenia tych 
jednostek. Jeśli chodzi o potrzeby lokalowe to mimo wszystko tematem biblioteki powinna się 
Gmina zająć bardziej energicznie, dlatego, że temat muzeum toczy się w swoim rytmie i tam jest 
już określony kierunek, w którym gmina zmierza. W temacie biblioteki to oprócz tego że są 
potrzeby to nie wiadomo nic. W sytuacji, gdyby biblioteka znalazła nową siedzibę, to byłaby 
okazja, żeby stworzyć tam przestrzeń bardziej wielofunkcyjną , niż tylko poświęconą magazynowi 
książek i czytelnictwu, i te pomieszczenia można by wykorzystywać w inny sposób i w innych 
celach. Nie wyszedł projekt mediateki z uwagi na koszty, ale przypomniał, że mediateka też miała 
być takim wielofunkcyjnym obiektem, który miał w sobie łączyć kilka zadań. Nie udało się to , bo 
koszty adaptacji były niewspółmierne do dofinansowania, które Gmina mogła otrzymać. Dlatego 
temat biblioteki na dzisiaj wydaje się ważniejszy, bo też potrzeby są zupełnie inne, niż temat 
Muzealnej Izby Tradycji, która w pewnym momencie ten cały obiekt w parku przejmie i będzie 
funkcjonowała w dużo lepszych warunkach przede wszystkim w zakresie magazynowym i 
pracowni.

Ad 11.  Przewodnicząca Rady o godz. 17,18 zakończyła posiedzenie XIII Sesji Rady Miejskiej, 
dziękując wszystkim za czynny udział w  obradach.
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